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ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 12/2010 ORDINÀRIA DEL PLE DE 
L’AJUNTAMENT DE 12 DE JULIOL DE 2010 
  
Identificació de la sessió: 
Núm.  12/2010 
Sessió: ordinària 
Data: 12 de juliol de 2010  
Horari: 11.30 a 13.30 hores 
Lloc: Sala de sessions de l’Ajuntament de Manacor 
  
 
Assistents 
 
President 
Antoni Pastor Cabrer 
 
Regidors 
Pel grup municipal del PP 

1. Mesquida Ferrando, Antoni  
2. Febrer Gelabert, Isabel  
3. Vecina Castillo, Andrés 
4. Rosselló Cerdà, Pedro  
5. Sureda Fons, Antonio  
6. Bosch Lliteras, Llorenç  
7. Riera Mascaró, Catalina 
8. Bover Sansó, Maria  
9. Nicolau Girart, Rafel 

Pel grup municipal ALM-UM 
1. Julve Caldentey, Catalina 
2. García Boza, Salustiano  
3. Mateu Capllonch, Francisco 

Pel grup municipal AIPC 
1. Gomila Capó, Joan  
2. Amer Artigues, Bernat  

Pel grup municipal PSM-Esquerra-Verds 
1. Gayà Riera, Sebastià 
2. Llodrà Gayà, Joan  
3. Oliver Gomila, Miquel 

Pel Grup Municipal Socialista 
1. Roman Quetglas, Rosa Júlia  
2. Castellano Gallardo, José Miquel  

 
Secretari general 
Antoni Benlloch Ramada 
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Absències: 
Bernat Amer Artigues (excusa) 
 
 
Ordre del dia, desenvolupament de la reunió i acords: 
 
1. Lectura i aprovació, si cal, de l’acta de la sessió número 10/2010 i 11/2010. 
2. Resolucions dictades en el mes de juny de 2010. 
3. Precs, preguntes i interpel·lacions. 
 
Dictàmens de la Comissió Informativa d’Hisenda i Recursos Humans 
4. Bonificació de la quota de l’Impost sobre construccions, instal·lacions i obres per les 
obres al CP Jaume Vidal Alcover. 
 
Dictàmens de la Comissió Informativa de Cultura, Joventut i Participació Ciutadana 
5. Designació festes locals 2011. 
 
Proposicions de batlia 
6. Modificació Reglament de concessió d’honors i distincions. 
  
Diversos 
7. Contestació de la Conselleria de Medi Ambient i Mobilitat en relació a la sol·licitud 
d’inclusió en el conveni de torrent del riuet i antiga zona humida de s’Illot. 
 
Mocions dels grups municipals 
8. Moció del Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds contra el Pla de retalles socials del 
govern espanyol. 
9. Moció del Grup Municipal PP de sol·licitud a la Demarcació de Costes de les Illes 
Balears de l’execució d’obres urgents a les instal·lacions portuàries de s’Illot. 
10. Moció del Grup Municipal ALM-UM per a la reconstrucció de l’espigó de s’Illot. 
 
Mocions d’urgència: 
Primera moció d’urgència: Moció d’urgència que presenten els Grups Municipals PP, 
AIPC, ALM-UM, Grup Municipal Socialista i PSM-Esquerra-Verds relativa a la 
construcció de la segona fase de l’IES Manacor 
Segona moció urgència: Moció del Grup Municipal Socialista per a la creació d’ajudes 
econòmiques de caràcter educatiu pel curs 2010-2011 
 
 
El president obri la sessió i es procedeix a tractar els punts de l’ordre del dia. 
 
 
1. Lectura i aprovació, si cal, de l’acta de la sessió número 10/2010 i 11/2010 
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Actes sessions números 10/2010 i 11/2010. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 

I 
 
Aprovar l’acta de la sessió número 10/2010 ordinària celebrada per aquest mateix òrgan 
el passat dia 14 de juny de 2010. 
 

II 
 

Aprovar l’acta de la sessió número 11/2010 extraordinària celebrada per aquest mateix 
òrgan el passat dia 28 de juny de 2010. 
 
 
2. Resolucions dictades en el mes de juny de 2010. 
 
Resolucions dictades per la batlia presidència en el mes de juny de 2010. 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat del Llibre de les resolucions dictades per la 
batlia presidència en el mes de juny de 2010, que el conformen els decrets inscrits amb 
els números 1834/2010 al 2291/2010, ambdós inclosos. 
 
 
3. Precs, preguntes i interpel·lacions. 
 
PREGUNTES ESCRITES: 
 
* Presentades pel Grup Municipal ALM-UM el dia 1 de juliol de 2010, amb el número 
de RGE 10509: 
 

“1. Quins requisits demana l’Ajuntament de Manacor per concedir ajudes 
econòmiques per aliments i serveis bàsics? 
2. Per què creu l’Ajuntament que es produeixen tants errors informàtics en el 
cobrament dels impostos als ciutadans? 
3. Quin és el deute de l’Ajuntament de Manacor a dia d’avui amb els proveïdors 
externs? 
Catalina Julve Caldentey.  Manacor, 24 de juny de 2010” 

 
1a pregunta:  L’exposa la Sra. Julve Caldentey i la motiva per la preocupació de la gent 
de Manacor i per conèixer si hi ha un control i seguiment en els ajuts econòmics per 
aliments i serveis bàsics. 
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La Sra. Riera Mascaró contesta que no hi ha fixats uns requisits objectius per la 
concessió dels ajuts econòmics per situacions de necessitat, però que, en tot cas, aquesta 
situació de necessitat és valorada per un treballador social, i, a més a més, es fixa un pla 
de feina i seguiment.  La valoració que realitza el treballador social té en compte, entre 
altres aspectes,  la situació social, familiar i econòmica.  Per altra banda, els plans de 
feina que l’Ajuntament exigeix als usuaris d’aquests serveis, consisteixen en el 
compromís d’assistir a cursos, a centres desintoxicació, etc, i els tècnics municipals fan 
un seguiment sobre el compliment de pla de feina.   Recalca que, en el cas dels aliments, 
els serveis municipals estan unificats amb els de Creu roja i Càritas, i es donen un pic 
cada quinze dies, a més de formació per elaborar i cuinar el menjar. 
 
La Sra. Julve Caldentey manifesta que és important presentar, amb aquest servei, una 
imatge de racionalització en la seva utilització, i demana si l’Ajuntament concedeix 
doblers o bonos per adquirir directament els usuaris els aliments. 
 
La Sra. Riera Mascaró replica que fa molt de temps, en determinades circumstàncies 
molt puntuals, l’Ajuntament donava un xec a la persona necessitada per comprar 
aliments de primera necessitat.  Afirma que l’Ajuntament, el que fa és preparar unes 
bosses d’aliments bàsics que es donen a les famílies amb situació greu de necessitat, 
però que sempre es fa sota el control dels tècnics dels Serveis Socials. 
 
2a pregunta:  La formula la Sra. Julve Caldentey, recalcant que està motivada perquè les 
errades informàtiques en matèria de tributs han produït una alarma social. 
 
El Sr. Bosch Lliteras contesta que tothom ha de complir les obligacions tributàries, i 
que, per altra banda, l’Ajuntament maneja més de dos-cents mil rebuts a l’any, i, entre 
tant de volum de rebuts, és normal que pugui haver alguna errada, com per exemple, 
canvi de domicili no notificats, DNI mal transcrits, etc. 
 
La Sra. Julve Caldentey està d’acord que els morosos han de pagar els tributs, però que, 
en tot cas, ja fa vuit anys que molta de gent no ha complit les seves obligacions 
tributàries.  Posa de relleu que no hauria d’haver errades perquè si després s’ha de tornar 
el rebut, el recaptador ja ha cobrat la seva comissió i aquesta part la perd l’Ajuntament.  
 
El Sr. Bosch Lliteras replica que en el procediment de recaptació han de primar les 
garanties jurídiques de la ciutadania, i, per això, si hi ha qualque defecte en la 
documentació s’han de retornar els doblers recaptats. 
 
3a. pregunta:  La realitza la Sra. Julve Caldentey. 
 
El Sr. Bosch Lliteras contesta que l’Ajuntament maneja un pressupost consolidat 
d’aproximadament seixanta milions d’euros, dels quals estan pendents de pagament 
aproximadament set milions, ara bé, d’aquesta quantitat el retràs en el pagament de més 
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de tres mesos és només de tres milions d’euros;  en tot cas, subratlla que, pel volum de 
despesa de l’Ajuntament, aquest petit retràs és normal dintre del trànsit mercantil. 
 
La Sra. Julve Caldentey insisteix que és un tema de sensibilitat social complir els 
terminis per pagar als proveïdors i s’ha de donar una solució.  Anuncia que proposarà 
un pla d’austeritat destinat a utilitzar els recursos. 
 
El Sr. Bosch Lliteras destaca que els grans deutors de l’Ajuntament són les 
administracions i les grans empreses, ja que als petits proveïdors es paga d’una forma 
regular.  
 
* Presentades pel Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds el 8 de juliol de 2010, amb el 
número de RGE 10985: 
 

“1. Quines mesures ha pres l’equip de govern adreçades a la Conselleria 
d’Educació per tal que les ràtios d’estudiants estrangers siguin les mateixes a 
tots els centres educatius i evitar així la creació de guettos que en res beneficien 
a cap ciutadà del municipi? 
2. Quantes hores extres han realitzat els treballadors de l’Ajuntament de 
Manacor l’any 2009? 
3. Quines mesures ha pres l’equip de govern per tal de restituir la legalitat a 
l’ampliació de l’aparcament d’Aumasa, situat en sòl rústic aproximadament al 
km. 51 de la carretera Palma-Artà? 
Joan Llodrà Gayà. PSM-Esquerra-Verds”. 

 
1a pregunta:  L’exposa el Sr. Miquel Oliver Gomila. 
 
La Sra. Riera Mascaró coincideix amb la problemàtica plantejada pel Sr. Oliver Gomila 
i així ho ha comunicat a la Conselleria d’Educació i a l’Oficina d’Escolarització.  
Apunta que, per solucionar el problema que indica el Sr. Oliver Gomila, la Conselleria 
d’Educació hauria de modificar el decret d’admissió d’alumnes. 
 
El Sr. Oliver Gomila posa de relleu que hi ha centres que superen el 40% en les ràtios 
previstes, i que l’Ajuntament ha de transmetre aquesta problemàtica a la Conselleria. 
 
La Sra. Riera Mascaró respon que el decret d’admissió, quan fa referència que les ràtios 
no han de superar el 30%, no es refereix a persones estrangeres sinó a aquelles que 
tenen necessitats educatives especials.  Torna a insistir que per solucionar aquest 
problema la Conselleria d’Educació hauria de modificar la normativa. 
 
2a pregunta: La formula el Sr. Llodrà Gayà. 
 
El Sr. Bosch Lliteras contesta que el número d’hores extraordinàries realitzades pel 
personal de l’Ajuntament durant l’any 2009 varen ser de 12.446,75 hores. 
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El Sr. Llodrà Gayà, davant aquesta situació, d’aquest nombre excessiu d’hores 
extraordinàries recomana dues mesures:  planificar millor els serveis a fi d’evitar 
aquestes hores i que el personal compleixi amb l’horari. 
 
El Sr. Bosch Lliteras replica que les hores extraordinàries afecten, essencialment, a la 
seguretat ciutadana i a la brigada d’obres, però, s’està estudiant la reestructuració dels 
serveis de l’administració amb la finalitat de reduir-les, però que, de totes maneres, 
agraeix els suggeriments que es puguin presentar. 
 
3a. pregunta: La realitza el Sr. Gaià Riera. 
 
El Sr. Bosch Lliteras respon que s’ha obert un expedient a Aumasa com a conseqüència 
d’una denuncia del zelador d’obres. 
 
El Sr. Gaià Riera indica que tothom sap que l’ampliació realitzada per Aumasa està 
prohibida per la normativa. 
 
El batle recalca que per adoptar qualsevol mesura contra Aumasa s’ha de complir un 
procediment administratiu. 
 
PRECS I PREGUNTES ORALS 
 
El Sr. Gaià Riera prega que l’Ajuntament tengui en compte als Cossiers de Manacor, ja 
que aquesta gent fa aquesta activitat d’una forma altruista, almenys es pugui convidar a 
un pa amb oli com a mínim. 
 
La Sra. Riera Mascaró recorda que l’any passat, al dinar dels Cossiers va superar els 
900 euros, i que, enguany hauria d’aclarir si s’ha fet algun dinar, però que, de totes 
maneres, des de la seva delegació es varen donar instruccions que tots els actes 
municipals fossin austers. 
 
El Sr. Oliver Gomila fa esment que en el passat plenari formulà una pregunta respecte a 
les inversions que havia fer l’Ajuntament al centre de Manacor, però realment es referia 
al seu manteniment, i, per això demana al delegat de Serveis quines actuacions té 
previstes en aquest sentit. 
 
El Sr. Sureda Fons respon que les feines de manteniment del centre es fan en la mesura 
de les possibilitats municipals i en funció a les prioritats. 
 
El Sr. Oliver Gomila afirma que segur que s’arreglarà el carrer del Rei i altres abans de 
les eleccions. 
 
El batle assenyala que el manteniment es fa en la mesura de les possibilitats municipals. 
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El Sr. Castellano Gallardo prega que els punts de recollida de fems de Manacor estiguin 
nets ja que en l’actualitat es troben molt bruts.  Apunta, en canvi, que a Porto Cristo els 
punts de recollida de fems estan en molt bones condicions, en conseqüència demana a 
l’equip de govern que exigeixi a la concessionària la neteja d’aquestes zones. 
 
El batle contesta que no comparteix l’opinió del Sr. Castellano, ja que, si bé la neteja 
sempre es pot millorar, aquest servei de neteja es presta d’una forma òptima i si qualque 
vegada es troben en mal estat es degut a la falta de col·laboració ciutadana. 
 
El Sr. Castellano Gallardo insisteix que el que pretén és que el poble estigui net i 
convida al batle un dia a fer una volta pel municipi. 
 
El batle accepta la convidada del Sr. Castellano Gallardo. 
 
 
4. Dictamen de la Comissió Informativa d’Hisenda i Recursos Humans: bonificació 
de la quota de l’Impost sobre construccions, instal·lacions i obres per les obres al CP 
Jaume Vidal Alcover 
 
Dictàmens de la Comissió Informativa d’Hisenda i Recursos Humans de 23 de juny de 
2010 sobre bonificació de la quota de l’Impost sobre construccions, instal·lacions i obres 
per les obres al CP Jaume Vidal Alcover, informe de Gestió Tributària de 22 de febrer de 
2010. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
1. Bonificar el 95% de la quota de l’Impost sobre construccions, instal·lacions i obres a 
l’Institut Balear d’Infraestructures i Serveis Educatius i Culturals (IBISEC) per les obres 
de “reforç i restauració de pilars i ventilació de cambra sanitària al ¨P Jaume Vidal i 
Alcover”, declarant l’especial interès o utilitat municipal de les obres en qüestió, 
d’acord amb l‘article 103.2 del RDL 2/2004, de 5 de març, que aprova el TR de la Llei 
Reguladora de les Hisendes Locals, i l’art. 7 de l’Ordenança fiscal reguladora de 
l‘Impost sobre construccions, instal·lacions i obres. 
 
2n. Desestimar la sol·licitud respecte a l’exempció de la taxa per atorgament de llicència 
d’obres per no concórrer benefici fiscal, d’acord amb l’art. 9 del RDL 2/2004, de 5 de 
març, que aprova el TR de la Llei reguladora de les Hisendes Locals. 
  
 
5. Dictamen de la Comissió Informativa de Cultura, Joventut i Participació 
Ciutadana: designació festes locals 2011 
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Dictamen de la Comissió Informativa de Cultura, Joventut i Participació Ciutadana de 6 de 
juliol de 2010 de designació festes locals 2011. 
 
La Sra. Febrer Gelabert explica el dictamen i manifesta que hi ha una errada en la 
convocatòria, ja que la designació de festes es refereix al 2011 i no al 2010. 
 
La Sra. Roman Quetglas no està d’acord amb el dictamen, a l’estimar que no s’hauria de 
fer festa el dia 31 d’octubre, sinó un dia per les fires i festes, amb l’objectiu de potenciar 
aquestes festes. 
 
La Sra. Febrer Gelabert recorda a la Sra. Roman Quetglas que la data de 31 d’octubre va 
ser estudiada en la Comissió Informativa i es va considerar que enguany no ha estat 
massa satisfactòria l’elecció del dia de la festa en el marc de les Fires i Festes de 
Primavera, i a més, l’any vinent hi ha eleccions i les festes s’hauran d’avançar o 
retardar. 
 
La Sra. Roman Quetglas recorda a la Sra. Febrer Gelabert que les comissions 
informatives només dictaminen els assumptes del ple, i que lo important és el debat que 
es produeix en el Ple de l’Ajuntament.   Discrepa dels arguments exposats per la Sra. 
Febrer Gelabert, ja que valora positivament el dia festiu amb motiu de les Fires i Festes 
de Primavera.  
 
El Sr. Llodrà Gayà apunta que va ser ell el que proposà el dia 31 d’octubre, per tal 
d’aconseguir un pont festiu, i que la valoració del dia festiu de les Fires i Festes de 
Primavera no ha estat molt positiu. 
 
La Sra. Julve Caldentey suggereix que en els propers anys podria fixar-se com a dia 
festiu el dia de Sant Jaume, Patró municipal. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per catorze vots a favor (PP, AIPC i PSM-Esquerra-
Verds), cinc abstencions (ALM-UM i Grup Municipal Socialista): 
 
Determinar com a festes locals del municipi de Manacor per al calendari laboral de 
2011 les següents dates: 
 
Terme de Manacor, amb excepció del nucli de Porto Cristo: 

• 17 de gener 
• 31 d’octubre 

Nucli de Porto Cristo 
• 17 de gener 
• 16 de juliol 

 
 
6. Proposició de batlia: modificació Reglament de concessió d’honors i distincions 
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El batle retira de l’ordre del dia la proposta de 7 de juliol de 2010 de modificació del 
Reglament de concessió d’honors i distincions. 
 
 
7. Contestació de la Conselleria de Medi Ambient i Mobilitat en relació a la sol·licitud 
d’inclusió en el conveni de torrent del riuet i antiga zona humida de s’Illot. 
 
Contestació de la Conselleria de Medi Ambient i Mobilitat en relació a la sol·licitud 
d’inclusió en el conveni de torrent del riuet i antiga zona humida de s’Illot. 
 
El Ple de l’Ajuntament queden assabentats de l’escrit de la  Conselleria de Medi Ambient i 
Mobilitat, del Govern de les Illes Balears, de 10 de juny de 2010 (REG 16.06.2010 núm. 
9628), contestant a la sol·licitud d’informe relatiu a la inclusió del Riuet i antiga zona 
humida de s’Illot, del terme de Manacor, al Conveni de torrents, informant, que el servei 
de Construcció considera que no existeix inconvenient per a la seva inclusió a l’esmentat 
conveni. 
 
 
8. Moció del Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds contra el Pla de retalles socials 
del govern espanyol. 
 
Moció presentada pel Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds contra el Pla de retalles 
socials del govern espanyol el 9 de juny de 2010, RGE núm. 9220. 
 

“El passat 12 de maig el President del Govern espanyol va presentar un paquet 
de mesures per tal de retallar la despesa pública amb la intenció de reduir el 
dèficit en 5.000 milions d’euros el 2010 i 10.000 milions el 2011.  Aquests 
mesures pretenen que qui pagui la crisi sigui qui no l’ha generada i en canvi, no 
afecta als seus responsables. 
 
Entre aquestes mesures, destaquen la congelació de les pensions el 2011 
(incomplint el Pacte de Toledo), l’eliminació de la prestació per naixement, 
l’eliminació de la retroactivitat en les ajudes a la dependència, la reducció de 
l’ajuda oficial al desenvolupament en 600 milions, la reducció salarial dels 
empleats públics en un 5% de mitja des de l‘u de juny de 2010 (i la congelació 
en el 2011) i la reducció de les inversions en 6.045 milions d’euros el 2010 i 
2011, així com l’exigència a les Comunitats Autònomes i a les Entitats Locals 
d’un estalvi addicional de 1.200 milions. 
 
No hi ha dubte que són necessàries mesures per afrontar la crisi i cal constatar 
que l’enfocament fet fins ara era del tot inapropiat a la situació que vivim, però 
la reacció s’ha de fer des del debat social, actuant sobre les causes de la crisi i 
evitant afectar les rendes més baixes o qüestionant els treballadors i treballadores 
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de la funció pública.  Cal que els ingressos tributaris, recuperin la progressivitat 
perduda en els darrers anys (rebaixes fiscals, afavoriment de les rendes del 
capital, eliminació de l’impost sobre el patrimoni ..l.) i actuar decididament 
sobre el frau fiscal. 
 
Per tot això, el Ple de l’Ajuntament de Manacor adopta els següents: 
 
ACORDS 
 
1) L’Ajuntament de Manacor insta el Govern espanyol a que retiri el pla 
d’ajustament pressupostari pel fet de fer recaure el cost de la crisi sobre qui no 
l’han generada, això és, els treballadors del sector públic, els pensionistes i les 
persones dependents, així com en les inversions productives que haurien de 
contribuir a dinamitzar l’economia. 
 
2) L’Ajuntament de Manacor insta el Govern espanyol a que presenti un nou pla, 
negociat amb les forces polítiques i els agents socials, que garanteixi el 
manteniment de la despesa social i les inversions productives, i que se centri en 
la racionalització de la despesa pública i en la reducció de les despeses 
improductives. 
 
3) L’Ajuntament de Manacor insta el Govern espanyol a que abordi, el més aviat 
possible, una reforma tributària per tal de combatre el frau fiscal i recuperar la 
progressivitat, incrementant la tributació de les rendes més altes i dels beneficis 
del capital i del sistema financer. 
 
4) Així mateix, l’Ajuntament de Manacor insta el Govern de les Illes Balears 
que, en la part que li pogués correspondre de reducció del dèficit públic 
autonòmic, actuï en la mateixa línia exposada en els apartats anteriors. 
 
5) L’Ajuntament de Manacor convocarà amb caràcter d’urgència una junta de 
portaveus per tal d’acordar una proposta sobre les dedicacions exclusives i 
parcials dels regidors i de les seves assignacions, així com del nombre de càrrecs 
de confiança i de les seves assignacions, amb l’objectiu de reduir dites partides 
aplicant criteris de progressivitat i de racionalitat. 
 
Manacor, a 3 de juny de 2010.  Sebastià Gaià Riera. Portaveu Grup Municipal 
PSM-Esquerra-Verds”. 

 
El Sr. Oliver Gomila afirma que l’Ajuntament ha de manifestar-se contra el retall de 
drets socials realitzat pel Govern Espanyol i que, a més, perjudica als col·lectius que no 
han estat responsables de la crisi.  Destaca que la prohibició d’endeutament dels 
municipis complicarà més l’actuació de l’Ajuntament, i accentua que hi ha altres 
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mesures per solucionar la crisi, com seria tornar a aplicar l’impost sobre el patrimoni, 
revisar els rendiments de les PIME, que els jugadors de futbol tributin com tothom, etc. 
 
El batle demana que sí accepta una votació separada dels punts de l’acord, està a favor 
dels punts 1) i 2). 
 
La Sra. Roman Quetglas creu que la moció presentada és de caràcter polític, per 
possessionar al Grup Municipal Socialista.  Posa de relleu que hi ha apartats de la 
proposta d’acord que està conforme i que, de fet, s’han aprovat en el Parlament de les 
Illes Balears.  Ressalta que les reformes practicades pel Govern de l’Estat no afecten als 
pensionistes ni a les ajudes de la dependència, i recrimina al Grup Municipal PSM-
Esquerra-Verds de fer demagògia en aquest punt. 
 
La Sra. Julve Caldentey estima que és una moció de perfil ideològic i que les actuacions 
del Govern ja estan consumades.  Destaca que no vol fer demagògia en el debat 
d’aquest assumpte i, per això, s’abstindrà. 
 
El Sr. Oliver Gomila reconeix que la moció ha arribat tard però això ha estat motivat 
perquè el passat plenari no es va aprovar la urgència de la moció, però que, de totes 
maneres, l’Ajuntament ha de manifestar el seu rebuig davant les actuacions del Govern 
Estatal.   Accepta la votació parcial i retira el punt 5) ja que l’Ajuntament ja va aprovar 
la reducció de les assignacions als regidors. 
 
Seguidament es passa a la votació parcial, resultant: 
 

I 
 

El Ple de l’Ajuntament acorda per catorze vots a favor (PP, AIPC i PSM-Esquerra-
Verds), dos vots en contra (Grup Municipal Socialista) i tres abstencions (ALM-UM), 
aprovar els punts 1) i 2) de la moció, i per tant: 
 
1) Instar el Govern espanyol a que retiri el pla d’ajustament pressupostari pel fet de fer 
recaure el cost de la crisi sobre qui no l’han generada, això és, els treballadors del sector 
públic, els pensionistes i les persones dependents, així com en les inversions 
productives que haurien de contribuir a dinamitzar l’economia. 

 
2) Instar el Govern espanyol a que presenti un nou pla, negociat amb les forces 
polítiques i els agents socials, que garanteixi el manteniment de la despesa social i les 
inversions productives, i que se centri en la racionalització de la despesa pública i en la 
reducció de les despeses improductives. 
 

II 
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El Ple de l’Ajuntament, per cinc vots a favor (PSM-Esquerra-Verds i Grup Municipal 
Socialista), deu vots en contra (PP) i quatre abstencions (ALM-UM i AIPC), acorda: 
 
Rebutjar el punt 3) de la moció relatiu a instar el Govern espanyol a que abordi, el més 
aviat possible, una reforma tributària per tal de combatre el frau fiscal i recuperar la 
progressivitat, incrementant la tributació de les rendes més altes i dels beneficis del 
capital i del sistema financer. 
 

III  
 

El Ple de l’Ajuntament acorda per tres vots a favor (PSM-Esquerra-Verds), tretze vots 
en contra (PP, AIPC i Grup Municipal Socialista) i tres abstencions (ALM-UM): 
 
Rebutjar el punt 4) de la moció sobre instar el Govern de les Illes Balears que, en la part 
que li pogués correspondre de reducció del dèficit públic autonòmic, actuï en la mateixa 
línia exposada en els apartats anteriors. 
 
 
9. Moció del Grup Municipal PP de sol·licitud a la Demarcació de Costes de les Illes 
Balears de l’execució d’obres urgents a les instal·lacions portuàries de s’Illot. 
 
Moció del Grup Municipal PP de 30 de juny de 2010, RGE núm. 10405, de sol·licitud a la 
Demarcació de Costes de les Illes Balears de l’execució d’obres urgents a les instal·lacions 
portuàries de s’Illot. 
 

“ El 5 de març de 2008, l’Ajuntament, de conformitat amb l’article 146 del 
Reglament de Costes, sol·licità a la Demarcació de Costes la concessió 
administrativa de les instal·lacions portuàries existents de rampa de varada i 
esplanada per a petites embarcacions a s’Illot, i per legalitzar les instal·lacions 
existents i per realitzar obres de millora i ampliació. 
 
El 30 d’octubre de 2008, l’Ajuntament demanà a la Demarcació de Costes que 
executés, al seu càrrec, les obres necessàries als espigons laterals de la rampa en 
la instal·lació portuària de s’Illot, atès el mal estat de conservació en que es 
trobaven i per tal d’evitar greus perill als usuaris de les instal·lacions i a les 
persones que transiten per aqueix indret per anar a la platja, en tat que resolgués 
la concessió administrativa, a favor de l’Ajuntament, d’aquestes instal·lacions. 
 
El 29 de juny de 2009, l’Ajuntament reiterà la sol·licitud davant la Demarcació 
de Costes, ja que no havia rebut cap tipus de resposta. 
 
El 12 de gener de 2010, l’Ajuntament, d’acord amb les converses mantingudes 
amb el Conseller de Medi Ambient, posà en coneixement de la Demarcació de 
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Costes la conformitat de l’Ajuntament que les obres les executés la Conselleria 
de Medi Ambient.    
 
Cap d’aquestes sol·licituds han estat respostes per la Demarcació de Costes i, 
malgrat les reunions entre representants de l’Ajuntament i el Cap de Demarcació 
de Costes, no ha executat cap obra per evitar el perill existent per a les persones 
als espigons de s’Illot. 
 
Per tot això, es proposa al Ple de l’Ajuntament el següent: 
 
ACORD 
 
Demanar a la Demarcació de Costes de les Illes Balears que executi les obres 
necessàries als espigons laterals de la rampa de la instal·lació portuària de s’Illot, 
amb la finalitat de prevenir els danys a les persones. 
 
Manacor, 30 de juny de 2010  El portaveu del Grup Municipal del PP. Llorenç 
Bosch Lliteras”. 

 
El batle suspèn el plenari per tractar d’arribar a un acord amb els distints grups polítics i 
consensuar una moció conjunta. 
 
Reanudada la sessió, aquesta moció es transforma en una moció conjunta del PP, ALM-
UM i AIPC. 
 
El Sr. Llodrà Gayà manifesta que assumiria la moció el seu Grup si s’afegís demanar les 
transferències de Demarcació de Costes a favor del Govern de les Illes Balears amb la 
corresponent dotació econòmica. 
 
La Sra. Roman Quetglas diu que no s’uneix a la moció presentada. 
 
El batle proposa al Sr. Llodrà Gayà que pot presentar una moció, en el proper plenari, 
respecte la sol·licitud de les competències de la Demarcació de Costes. 
 
El Sr. Llodrà Gayà justifica que sinó s’afegeix la proposta, el seu Grup s’abstindrà. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per setze vots a favor (PP, AIPC, Grup Municipal 
Socialista i ALM-UM) i tres abstencions (PSM-Esquerra-Verds): 
 
Demanar a la Demarcació de Costes de les Illes Balears que executi les obres 
necessàries als espigons laterals de la rampa de la instal·lació portuària de s’Illot, amb la 
finalitat de prevenir els danys a les persones. 
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10. Moció del Grup Municipal ALM-UM per a la reconstrucció de l’espigó de s’Illot. 
 
Moció del Grup Municipal ALM-UM per a la reconstrucció de l’espigó de s’Illot de 1 de 
juliol de 2010, RGE núm. 10510. 
 

“La platja de s’Illot és una de les badies més freqüentades pels ciutadans del 
municipi, i pels turistes que s’allotgen ala zona del Llevant.  Des de fa uns anys, 
els temporals successius han malmès l’espigó o mollet de la nàutica que servia 
alhora per varador temporal de les barques però sobre tot  per al gaudi i ús dels 
banyistes, especialment els infants. 
 
Que l’Ajuntament de Mancor i les entitats ciutadanes de s’Illot vénen demanant 
de forma reiterada la reconstrucció de l‘espigó, per motius especialment de 
seguretat ja que el seu estat perilla i sobre tot posa en perill a les persones que en 
fan ús. Fins a l’actualitat, el propietari de l‘espigó, la Administració Perifèrica de 
l‘Estat (Demarcació de Costes) ha fet cas omís a les reivindicacions ciutadanes.  
 
Que la Conselleria de Medi Ambient del Govern de les Illes, davant la passivitat 
de Demarcació de Costes en sol·lucionar la problemàtica, i atesa la coincidència 
de que finança la construcció del passeig marítim que discorre per la zona, es va 
oferir fa un any a reconstruir el mollet tot assumint la despesa econòmica (uns 
50.000 euros) sense resposta per part de Demarcació de Costes, organisme que 
ha d’autoritzar la reforma. 
 
Atesa la urgència i el perill que suposa tenir el mollet en les condicions actuals. 
 
Atesa la disponibilitat pressupostària, ja sia de la conselleria de Medi Ambient o 
de la pròpia Demarcació de Costes si n’és el cas. 
 
El plenari de l’Ajuntament de Manacor acorda demanar: 
 
A Demarcació de Costes prendre mesures urgents per reconstruir l’espigó de 
s’Illot”. 

 
 
La Sra. Julve Caldentey retira la moció ja que es troba integrada amb la moció conjunta 
indicada al punt anterior. 
 
 
MOCIONS D’URGÈNCIA  
 
Primera moció d’urgència: Moció d’urgència que presenten els Grups Municipals 
PP, AIPC, ALM-UM, Grup Municipal Socialista i PSM-E squerra-Verds relativa a 
la construcció de la segona fase de l’IES Manacor 
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Malgrat la moció indica que la presenten els grups municipals PP i AIPC, és una moció 
de tots els grups municipals. 
 

“Atès que: 
 
- Amb data de 14 d’agost de 2009 es va començar la construcció de la primera 
fase de l’IES Manacor amb un cost de 6.802.614 € i amb un termini d’execució 
de 18 mesos.  Per tant, aquesta fase estaria acabada el febrer del 2011. 
 
- La primera fase suposa un 56,49% de la totalitat del projecte de l’IES Manacor. 
 
- Abans de començar la construcció de la primera fase, la Conselleria 
d’Educació va manifestar la intenció d’executar la segona fase de l’IES Manacor 
abans d’acabar la construcció de la primera fase per tal de fer coincidir la 
finalització de les dues fases i que tots els alumnes de l’IES Na Camel·la es 
poguessin traslladar al nou Institut al mateix temps. 
 
- La Directora General de Planificació i Centres ha posat en coneixement de 
l’Ajuntament de Manacor que la Conselleria d’Educació té dificultats per iniciar 
la construcció de la segona fase de l’IES Manacor perquè no disposen dels 
recursos econòmics necessaris.  Així mateix, ha manifestat que estan fent tot el 
possible per a sol·lucionar-ho ja que per ells és un projecte prioritari. 
 
- La comunitat educativa de l’IES Na Camel·la ha sol·licitat a l’Ajuntament de 
Manacor que la delegada d’Educació posi en coneixement de tots els 
responsable polítics del Consistori aquesta situació, a la vegada que demanen a 
l’Ajuntament de Manacor que faci les gestions necessàries per tal que la 
Conselleria d’Educació pugui dotar econòmicament la construcció de la segona 
fase de l’IES Manacor. 
 
Per això, el Ple de l’Ajuntament de Manacor ACORDA: 
 
Instar a la Conselleria d’Educació del Govern de les Illes Balears a que faci totes 
les gestions necessàries per tal de poder iniciar el procés de licitació de la segona 
fase de l’IES Manacor de manera que es comencin a executar les obres d’aquesta 
segona fase dins els terminis inicialment prevists. 
 
Manacor, 9 de juliol de 2010.  Els portaveus dels Grups Municipals PP i AIPC”. 

 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat declarar d’urgència la present moció i, per 
unanimitat: 
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Instar a la Conselleria d’Educació del Govern de les Illes Balears a que faci totes les 
gestions necessàries per tal de poder iniciar el procés de licitació de la segona fase de 
l’IES Manacor de manera que es comencin a executar les obres d’aquesta segona fase 
dins els terminis inicialment prevists. 
 
 
Segona moció urgència: Moció del Grup Municipal Socialista per a la creació 
d’ajudes econòmiques de caràcter educatiu pel curs 2010-2011 
 
Moció del Grup Municipal Socialista per a la creació d’ajudes econòmiques de caràcter 
educatiu pel curs 2010-2011. 
 
“L’educació és el fet que garanteix el futur i el progrés del nostre poble.  Per això, la 
implantació de l’educació universal i gratuïta ha esdevingut un projecte social decisiu en 
l’avanç de l’estat de dret.  Les diverses institucions, des dels diferents àmbits 
administratius, tenen la responsabilitat d’assegurar una educació adequada i excel·lent 
per a totes les persones en edat escolar.  Una responsabilitat que és també compartida 
per tots els sectors de la societat, des del més directament afectats, com els pares i els 
educadors, però també els polítics, econòmics i empresarials. 
 
Durant els darrers tres anys s’està fent un esforç des de totes les administracions perquè 
el municipi de Manacor disposi de les instal·lacions educatives adequades i els millors 
projectes educatius.  En l’actualitat, però, hi ha famílies que necessiten ajudes directes 
per possibilitar que els seus fills disposin de les eines essencials per cursar els estudis 
amb totes les garanties.  En alguns casos, es tracta d’ajudes per a l’adquisició de llibres. 
 
Per altra banda, els alumnes de batxillerat, residents als nuclis de s’Illot i Porto Cristo i 
altres zones costaneres (Cales de Mallorca, Cala Murada, etc)  que cursen els estudis als 
instituts de Manacor, tenen un vertader problema de connexió.  Per una part, pel fet de 
ser un ensenyament no obligatori, no es poden acollir al transport escolar.   Per altra 
banda, les connexions a través del transport públic regular no estan adaptades als horaris 
escolars. Aquesta situació ha estat denunciada per les associacions de pares i mares i 
pels veïns dels nuclis afectats.  Cal, per tant, que l’Ajuntament doni el seu suport per a 
resoldre aquesta situació. 
 
L’Ajuntament de Manacor, seguint l’exemple dels ajuntaments amb característiques 
semblants, com Calvià i Inca, s’ha de fer ressò d’aquests necessitats i reivindicacions de 
les famílies i associacions de pares i adoptar les mesures necessàries per resoldre 
aquestes situacions.  Per tot això, el Ple adopta els següents acords: 
 
1. L’Ajuntament de Manacor crearà ajudes econòmiques destinades als estudiants del 
municipi que cursen els cicles d’ESO i de Batxiller per a l’adquisició de llibres i pel 
transport escolar pel proper curs 2010-2011. 
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2. L’Ajuntament de Manacor recull la reivindicació de les associacions de pares i insta a 
l’empresa concessionària del transport públic del municipi a l’adaptació dels horaris 
regulars d’autocar als horaris escolars. per donar servei als estudiants dels diferents 
nuclis que cursaran els estudis de batxillerat a l’IES Na Camel·la i a l’IES Mossèn 
Alcover el proper curs 2010-2011. 
 
3. En cas que l’empresa concessionària del transport públic no executi els canvis 
d’horari reclamats, l’Ajuntament de Manacor instarà al Govern de les Illes Balears 
perquè modifiqui la concessió del transport públic per tal d’adaptar-lo a les necessitats 
reals i educatives de la ciutadania de Manacor. 
 
Manacor, 13 de juliol de 2010.  Júlia Roman Quetglas, portaveu del Grup Municipal 
Socialista”.  
 
La Sra. Roman Quetglas defensa la urgència en el sentit que s’ha de prendre aquest 
acord ara, ja que el proper plenari és el mes de setembre i haurà començat el curs. 
 
El batle anuncia que no votarà a favor de la urgència. 
 
El Sr. Gomila Capó recorda a la Sra. Roman Quetglas que el Ple de l’Ajuntament ha 
demanat, quatre vegades, a la Conselleria de Transports la solució del problema de la 
necessitat d’adaptar la concessió del bus a la realitat de la zona costanera de Manacor.  
També critica que el Govern Balear no hagi aprovat la implantació de la targeta 
intermodel a Manacor.  
 
La Sra. Roman Quetglas estima que l’Ajuntament pot fer les gestions oportunes davant 
la concessionària. 
 
El batle contesta que l’equip de govern ha fet i fa totes les gestions necessàries en nom 
de l’Ajuntament, però per poder modificar la concessió de transports s’ha d’aprovar pel 
Govern de les Illes Balears. 
 
El Sr. Gaià Riera recorda que la concessió a Aumasa la va donar el Partit Popular fins 
l’any 2018. 
 
El batle no entén la urgència, perquè des de fa set anys tenim aquesta l’empresa 
concessionària i tenim problemes amb ella, i insisteix que l’equip de govern ha fet totes 
les gestions necessàries, però no ha aconseguit res perquè la competència correspon al 
Govern de les Illes Balears. 
 
Passada a votació la urgència, el Ple de l’Ajuntament per vuit a favor (Grup Municipal 
Socialista, PSM-Esquerra-Verds i ALM-UM) i onze vots en contra (PP i AIPC) no 
declara la urgència de la moció presentada pel Grup Municipal Socialista per a la 
creació d’ajudes econòmiques de caràcter educatiu pel curs 2010-2011. 



 18

 
 
El batle abans d’aixecar la sessió dóna compte de l’acord del Ple de la Junta de Districte 
de Porto Cristo en el qual s’expressa el respectuós record a la família de 
l’Excel·lentíssim Sr. Fèlix Pons Irazazàbal que ens va deixar el passat 2 de juliol de 
2010 a Palma. 
 
Tots els regidors s’adhereixen al condol pel decés del Sr. Fèlix Pons Irazazàbal. 
 
 
El president aixeca la sessió, de la qual estenc aquesta acta. 
 
El secretari general     El batle president 
 
 
 
Antoni Benlloch Ramada    Antoni Pastor Cabrer 
 
 
 
 
 


